
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 10. september 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1157
Ministeren henviser i sit svar MOF alm. del – spørgsmål nr. 541 til det såkaldt risikovurde
ringsprojekt, der blandt andet skal bruges til at komme med anbefalinger til fremtidens 
deponering, hvilket nu er flere år siden, at projektet blev afsluttet. På trods af dette vil 
Miljøstyrelsen ikke lade projektets resultater alene danne grundlag for en konkret sags
behandling og myndighedsafgørelse, som det fremgår af Miljøstyrelsens hjemmeside, 
”Metodik til stedsspecifik risikovurdering ved deponering af affald”, mst.dk. Det begrænser 
deponiernes muligheder for at fastsætte mere retvisende estimater for efterbehandlings
perioden end tilfældet er i dag. Det kan have såvel store økonomiske som miljømæssige 
konsekvenser. Kan ministeren oplyse, hvornår det forventes, at projektets resultater kan 
anvendes på en måde, så de kan danne konkret grundlag for sagsbehandling og myndig
hedsafgørelser?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marianne Bigum (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på marianne.bigum@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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